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Історія однієї зустрічі 
(про безпечність упаковки)

На початку квітня під час чергової виставки «Пак Експо 2015» до стенду Клубу пакувальників підійшли Станіслав 
Савінський зі своєю чарівною дружиною. Ми завжди раді можливості поспілкуватися з фахівцями пакувальної 
справи. Так було і цього разу. Наш співрозмовник — людина неординарна. Випускник Київського університету 
ім. Т.Г. Шевченка, вчений, кандидат біологічних наук, у минулому — керівник склозаводу у Рівному, а з часом — 
засновник ТОВ «Нешкідливі технології та продукти «Грін Оул». А ще —  він відомий винахідник. Журнал «Упа-
ковка» в одному зі своїх номерів (2010, № 1, с. 30–32) надрукував статтю Станіслава Савінського «Раздельная 
упаковка для напитков» про один із його винаходів — двокамерну пляшку із ПЕТФ з ковпачком «пуш-топ» для 
соків та іншої рідкої продукції.
Згадавши про цей винахід та його ринкові перспективи, поговорили про загальні проблеми розвитку пакувальної 
індустрії в Україні і, випивши філіжанку кави, занурились у перспективи упаковки взагалі та скляної зокрема. 
Раптом Станіслав каже: «У мене є цікавий матеріал про скляну та полімерну упаковки. Я багато працював із цими 
пакувальними матеріалами, знаю про них не тільки те, що бачить зовні пересічний фахівець, а й ще багато ціка-
вого, що нібито заховано за лаштунками дослідних лабораторій та виробництв». Я одразу схопився за можливість 
надрукувати таку статтю в журналі. Наче відчував, що то буде щось особливе. Адже мене особисто завжди ціка-
вило протистояння різних видів пакувальних матеріалів та упаковки. На мою думку, кожен з них має «життя», 
має, як кажуть, свою продукцію для пакування. Але якщо порівнювати різні види упаковки, то більш яскраво 
виглядають їхні переваги і недоліки, а з ними з’являється можливість технологічно виправданого рішення для 
пакування тієї чи іншої продукції. Недарма журнал останнім часом надрукував на своїх шпальтах такі матеріали:
 • Экология бумажного и полимерного пакета (2011, № 3, с. 41–44);
 • Полимерный или картонный ящик: что выбрать? (2012, № 5, с. 30–32);
 • Термоусадочные и растягивающиеся пленки. Что выбрать? (2013, № 6, с. 21–26);
 • Паперовий чи полімерний стакан. Що вибрати? (2013, № 5, с. 32–36);
 • Этикетка: бумажная или полимерная. Что выбрать? (2014, № 1, с. 22–25; № 2, с. 26–28);
 • БОПП проти целофану — конкуренція чи співіснування? (2015, № 1, с. 23–27);
 • Фасування напоїв в тару зі скла та ПЕТФ (порівняння технологій) (2015, № 1, с. 34–37);
 • Реторт-пакети чи банки з жерсті. Що обрати? (2015, № 1, с. 41–45);
 • Термоусаджувальна та розтягувальна плівки у пакуванні. Що вибрати? (2015, № 3, с. 12–15).

До речі, ознайомитися з цими матеріалами та придбати їх можна на сайті ІАЦ «Упаковка» www.upakjour.com.ua або 
зробивши замовлення по e-mail: upakjour@nbi.com.ua; upakjour@ukr.net, або за тел./ф.:  (044) 517–23–23; 517–23–83. 

Але повертаємось до моєї зустрічі зі Станіславом Савінським. На мою пропозицію надрукувати цей матеріал він 
зауважив: «Я попереджаю, що цей матеріал — бомба. Як на мою думку, то Ви не наважитесь його надрукувати». 
На що я відповів: «Надсилайте, надрукую. До того ж можу у присутності Вашої дружини заставитися, що цей 
матеріал обов’язково буде надрукований. Перевіримо тільки деякі технічні речі». На тому і потиснули руки.
Два тижні потому до редакції надійшов лист від Станіслава, в якому він писав: «Доброго дня, п. Валерію. По-
дивіться, будь ласка, дискусійну статтю, яку я обіцяв надіслати. Нібито вона якраз у руслі останніх публікацій 
журналу про міграцію сполук у воду з тари і Вашого нестандартного бачення, що паперові пакети більш шкідливі 
для довкілля, ніж полімерні». Подивився, одразу перечитав кілька разів. І для себе зазначив, що інформація для 
нашого читача нова, суперечлива та дискусійна, а отже, цікава. Через кілька днів зателефонував Андрію Гірнику, 
директору Ветропак Гостомельський Склозавод, попросив перечитати цю статтю (до речі, він впізнав Савінсько-
го, адже вони вчилися у Київському університеті: один на біофаку, другий на хімфаку) та викласти своє бачення 
цієї проблеми.
Усі ці рядки написав для того, щоб було зрозумілим появу цих двох статей на одну й ту саму тему про безпеч-
ність упаковки, зокрема скляних пляшок та банок. Маю надію, що ця тема зацікавить фахівців і дискусія буде 
продовжена на сторінках журналу.

Валерій Кривошей, к.х.н.
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